
Chapter Two
 Administrative Law
 (1)The definition of administrative Law Define the Administrative Law? What are the subjects studied in the administrative law? 
1.تعريف القانون الإداري؟ ما هي المواد التي تمت دراستها في القانون الإداري؟
Administrative law is a branch of public law which deals with the composition, powers, duties. rights and liabilities of public authorities.
 القانون الإداري هو فرع من فروع القانون العام الذي يتعامل مع تشكيل وصلاحيات والواجبات  وحقوق والتزامات السلطات العامة.

The subjects studied in it. These are three: 
(A) The first subject is devoted to the organic structure of public administration. This includes the composition of public authorities. The organic structure of public administration also involves the classification of the categories of status of state official and administrative authorities.
أ.. الموضوع الأول مخصص للبنية العضوية للإدارة العامة. وهذا يشمل تشكيل السلطات العامة. يتضمن الهيكل العضوي للإدارة العامة أيضًا تصنيف فئات حالة السلطات الرسمية والإدارية للدولة.
 (B) The second subject is devoted to the operation of public administration. This includes the powers, duties rights and liability of administrative authorities. It also includes the procedure to be followed by these authorities.
 ب ..الموضوع الثاني مخصص لتشغيل الإدارة العامة. وهذا يشمل صلاحيات وحقوق واجبات ومسؤولية السلطات الإدارية. كما يتضمن الإجراء الذي يجب أن تتبعه هذه السلطات.





C) The third subject is concerned with the legal restraints to which administrative authorities are subject. This includes the control of these authorities by ordinary or administrative courts. 
ج..اما المبحث الثالث فيتعلق بالقيود القانونية التي تخضع لها السلطات الإدارية. وهذا يشمل سيطرة المحاكم العادية أو الإدارية على هذه السلطات

(2) Relation between constitutional law and administrative Law It is submitted that constitutional law is the basis of administrative law. In general, it defines the organs of the stare and determines the functions of each of them, but the detailed regulation of these functions is left to administrative law.
2. العلاقة بين القانون الدستوري والقانون الإداري من المسلم به أن القانون الدستوري هو أساس القانون الإداري. بشكل عام ، فهو يحدد هيئات الدولة  ويحدد وظائف كل منها ، لكن التنظيم التفصيلي لهذه الوظائف متروك للقانون الإداري.

 Constitutional law القانون الدستوري
 Functions وظائف
 state الدولة  
 Regulation  التنظيم    
It is, however, to be noticed that law does not deal with all acts of the executive. It deals only with the so  called Administrative Acts which relate to the daily execution of laws. It does not deal with what are called the Acts of State, such as the declaration of war and peace, the making of treaties, and the recognition of foreign states. All these acts are within the purview of the constitutional law 



[bookmark: _GoBack]ومع ذلك ، تجدر الإشارة إلى أن القانون لا يتعامل مع جميع أعمال السلطة التنفيذية. إنه يتعامل فقط مع ما يسمى بالقوانين الإدارية التي تتعلق بالتنفيذ اليومي للقوانين. فهو لا يتعامل مع ما يسمى بقوانين الدولة ، مثل إعلان الحرب والسلام ، وعقد المعاهدات ، والاعتراف بالدول الأجنبية. كل هذه الأعمال تدخل في اختصاص القانون الدستوري

Executive   السلطة التنفيذية
Peace   السلام
Declaration of war   إعلان الحرب
Foreign states    الدول الأجنبية
Daily execution التنفيذ اليومي    
Making of treaties   عقد المعاهدات
Recognition     الاعتراف
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